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Protokół nr 2/2024 

z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony Środowiska   

odbytego w 22 maja 2024 r. w godz. od 15:30 do 17:15 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1. Jarosław Schabieński – Przewodniczący  

2. Tadeusz Czerwiecki  

3. Karol Korneluk 

4. Przemysław Turowski 

5. Wioletta Wawrukiewicz 

 

Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Grzegorz Gorlo – Wiceprzewodniczący  

 

W posiedzeniu udział wzięli:       
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta 

3. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych 

4. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi   

5. Marcin Szypulski – Nacz. Wydz. Gospodarki Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego           

6. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami  

7. Piotr Dziemiach – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że 

porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał o uwagi  

do przedstawionego porządku.  

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 1/2024 z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 7 maja 2024 r. 

2. Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Suwałkach w kadencji 2024-2029. 

3. Informacja z działalności Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach za okres od 1.01.2023 

r. do 31.12.2023 r.  

4. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. 

5. Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2021-2023. 

6. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk.  
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7. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym Miasta Suwałk. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  zaktualizowanej „Listy 

projektów zintegrowanych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”. 

9. Roczna analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta 

Suwałki za 2023 rok. 

10. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 1/2024 z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 7 maja 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Suwałkach w kadencji 2024-2029. 

– Regulamin stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Regulamin pracy Komisji Strategii, 

Gospodarki i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w kadencji 2024-2029, 

został przyjęty. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z działalności Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach za okres od 1.01.2023 r. 

do 31.12.2023 r.  

– Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Karol Korneluk zapytał o dane dotyczące windykacji i ściągalność należności. Dopytał 

również o zmiany w strukturze organizacyjnej ZDiZ, o której wspomniano w omawianej 

Informacji. Następnie powiedział, że ZDiZ planował wykonanie garaży i zadaszonych wiat, 

w związku z czym zapytał, na jaki etapie jest procedowanie tych zadań.  

 

Piotr Dziemiach – Zastępca Dyrektora ZDiZ powiedział, że część należności jest ściągana 

na bieżąco, część wydłuża się na kilka lat, natomiast część dotyczy obcokrajowców i tutaj 

ZDiZ nie ma możliwości wyegzekwowania należności.  

Jeśli chodzi o kwestie struktury organizacyjnej Piotr Dziemiach wyjaśnił, że w jednym 

przypadku chodzi o przeniesienie kontrolera na inne stanowisko, natomiast w drugim chodzi 

o zlecenie zadań informatycznych firmie zewnętrznej zamiast zatrudniania informatyka na 

etat. Takie działanie w znaczący sposób zmniejszyło koszty.     

 

Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Nieruchomościami 

wyjaśnił, że jeśli chodzi o zadania, o których wspomniał radny Karol Korneluk, Miasto 

złożyło wniosek do Funduszu Wsparcia Gmin i Powiatów, który obejmował dwa zadania – 

zakup sprzętu do utrzymania dróg oraz postawienie wiaty garażowej na potrzeby sprzętu 
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użytkowanego przez ZDiZ. Miasto otrzymało dotację w wysokości 1 mln zł na pierwsze 

zadanie, czyli zakup sprzętu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk dodał, że Miasto stara się kupować nowe 

sprzęty dla ZDiZ i one się sukcesywnie pojawiają, jednak wiata na terenie ZDiZ jest za 

mała, sprzęty stoją pod gołym niebem i niszczeją. Dodał, że wiata musi powstać jeszcze 

przed najbliższą zimą i zadanie takie zostało wpisane do budżetu.  

 

Jarosław Schabieński zapytał z czego wynika spadek wykonania wpływów z różnych opłat, 

w tym ze strefy płatnego parkowania. Zgłosił też uwagę redakcyjną. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że jeśli chodzi o tabelę, to odnotowany 

jest wzrost 6,5 %, natomiast plan jest wykonany poniżej zakładanego poziomu. Wspomniał, 

że widać, że w strefie płatnego parkowania w ciągu dnia jest pusto, bo każdy szuka miejsca 

poza strefą. Dodał, że trzeba będzie przemyśleć i przeanalizować ponownie temat strefy 

płatnego parkowania i tego, czy ma ona nadal funkcjonować a jeśli tak, na jakich zasadach. 

Podkreślił, że Miasto na tej strefie nie zarabia, więc jest to temat do rozważenia, szczególnie, 

jeśli Miasto miałoby do tej strefy dopłacać a takie ryzyko jest.  

 

Karol Korneluk poprosił o zestawienie półroczne dotyczące strefy płatnego parkowania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że ZDiZ takie zestawienie przygotuje 

na wrzesień br. i do tematu trzeba będzie wrócić.  

 

Jarosław Schabieński zapytał o dane dotyczące płoszenia gawronów – w jaki sposób ZDiZ 

typuje miejsca, gdzie będzie się to odbywało. Jak powiedział, w jego opinii te rejony trzeba 

rozszerzyć.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta powiedział, że płoszenie gawronów odbywa się na 

podstawie decyzji Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Białymstoku. Aby te zgodę 

z RDOŚ uzyskać musi wystąpić konkretny czynnik zawarty w ustawie. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z działalności Zarządu 

Dróg i Zieleni w Suwałkach za okres od 1.01.2023 r. do 31.12.2023 r., została przyjęta. 

 

Ad pkt. 4 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

omówiła pokrótce Sprawozdanie z realizacji ww. programu.   
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Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie w 2023 r., zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 5 

Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2021-2023. 

– Materiał stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Ewaluacja Wieloletniego Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2021-

2023, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta omówił pokrótce wniosek, w którym zawarto dwie 

nieruchomości. Wyjaśnił o jakie działki chodzi. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad wnioskiem 1: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Głosowanie nad wnioskiem 2: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości 

stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym Miasta Suwałk. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta omówił pokrótce przedstawiony wniosek. 

Powiedział też, że nie wie, czy do sprzedaży tej działki dojdzie, ale zgodnie z 
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przedstawionym wnioskiem Miasto zasięga opinii komisji merytorycznej w tej sprawie. 

Wspomniał też, że osoba ma problemy płatnicze na rzecz miasta, więc dobrze by było, aby 

najpierw te zaległości uregulował.  

 

Karol Korneluk zapytał, czy tej osobie można postawić warunek, że sprzedaż nastąpi po 

uregulowaniu zaległych płatności na rzecz miasta.  

 

Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

wyjaśnił, że to postępowanie wyraża możliwość a sama sprzedaż nastąpi po podpisaniu 

protokołu, który będzie  można podpisać po uregulowaniu zaległości.  

Pierwszorzędnym etapem jest zgoda Rady na sprzedanie prawa użytkowania wieczystego. 

Później musi być opublikowany wykaz a kolejnym etapem jest podpisanie wspomnianego 

protokołu.   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości będącej w użytkowaniu wieczystym Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  zaktualizowanej „Listy 

projektów zintegrowanych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału RFZ wyjaśnił, że radni otrzymali 

zaktualizowaną wersję projektu uchwały, w którym dodano §3 w brzmieniu: „Traci moc 

Uchwała  

nr LXIV/827/2023 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29.11.2023 r. w sprawie przyjęcia 

”Listy projektów zintegrowanych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”.  

Podkreślił, że wymogi są takie, aby oprócz Strategii Rozwoju Ponadlokalnego musi powstać 

lista projektów zintegrowanych MOF Suwałk. Dodał, że zdecydowana większość tych 

projektów, które Miasto będzie składać do programu funduszy europejskich dla 

Województwa Podlaskiego musi ściśle wynikać z tej listy. Poprzednia lista była 

przyjmowana w listopadzie ubiegłego roku, dlatego też zachodzi potrzeba jej aktualizacji. 

Następnie wymienił, o jakie projekty chodzi i krótko je omówił. Zapowiedział, że będą 

pojawiały się kolejne zmiany, jeśli chodzi o listę projektów w stosunku do pierwotnej listy.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta uzupełnił, że większość tych projektów jest w 

przygotowaniu m.in. Smart City. Są również zapisane projekty miękkie skierowane do szkół, 
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czyli edukacja włączająca w jednostkach oświatowych. W planach jest też m.in. projekt 

związany z poprawą jakości systemu kształcenia. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia  zaktualizowanej 

„Listy projektów zintegrowanych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Roczna analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta 

Suwałki za 2023 rok. 

– Materiał stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Marcin Szypulski – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Nadzoru 

Właścicielskiego wyjaśnił, że Unia Europejska nakłada określone poziomy recyklingu a 

Miasto tych wskaźników nie osiąga. To – jak powiedział – stanowi główny problem 

gospodarki odpadowej w mieście, ponieważ dane pokazują, że mieszkańcy nie segregują 

śmieci tak, jak deklarują. Dodał, że brak segregacji to problem w budownictwie 

wielorodzinnym, gdzie jest odpowiedzialność zbiorowa. Kontrole wiat śmietnikowych na 

osiedlach nie przynoszą efektów. Dodał, że spółdzielnie mieszkaniowe są obecnie na etapie 

zamykania wiat śmietnikowych. Zostanie też wprowadzony monitoring i jest nadzieja, że to 

przyniesie efekty.  

Dodał, że trwają przygotowania do planu naprawczego, aby pobudzić mieszkańców do 

segregowania odpadów.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta dodał, że jeśli chodzi o mieszkańców 

zabudowy wielorodzinnej można byłoby zastanowić się nad podniesieniem opłaty karnej, 

która teraz wynosi ok. 80 zł i może to zmobilizowałoby mieszkańców do większej dbałości o 

segregację śmieci. Jak powiedział warto też zachęcać mieszkańców budynków 

jednorodzinnych do zakładania kompostowników.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta dodał, że w przyszłym roku trzeba będzie 

zweryfikować wysokość opłaty za odbiór odpadów. Powiedział, że praktycznie większość 

samorządów nie spełnia wymagań dotyczących wskaźników recyklingu. Dodał, że zarządcy 

nieruchomości sygnalizują, że na nowych osiedlach boksy na śmietniki są za małe w 

stosunku do potrzeb danego osiedla. Wspomniał o systemach, które mobilizują mieszkańców 

do segregacji np. kody kreskowe na workach. Podkreślił, że na pewno trzeba wdrożyć 

program naprawczy w tym zakresie.  



7 

 

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że z punktu widzenia zarządcy nieruchomości musi 

stwierdzić, że program, który jest obecnie wyczerpał swoje możliwości. Jak powiedział, 

według niego skutkiem zamknięcia wiat śmietnikowych będzie porządek na terenie 

śmietnika, ale niekoniecznie zwiększenie segregacji. Na dzień dzisiejszy to, co można zrobić 

od razu, to przyjrzeć się harmonogramowi wywozu śmieci np. jeśli chodzi o papier czy 

frakcję bio, które powinny być wywożone codziennie. Jeśli kubły są zapełnione, wówczas 

mieszkańcy wrzucają śmieci tam, gdzie jest miejsce. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że dyskusje o zwiększeniu 

częstotliwości wywozu śmieci już były i do tych rozmów trzeba będzie wrócić. Dodał, że 

jeśli do tego dojdzie, to system będzie droższy a koszty te będą musieli pokryć mieszkańcy.  

 

Karol Korneluk powiedział, że w materiałach jest też opis akcji „Suwalczanie segregują”. 

Zapytał, jakie były koszty realizacji tej akcji i jakie przyniosła rezultaty.  

 

Marcin Szypulski – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej powiedział, że jest to 

działanie ciągłe i akcja wciąż trwa. Dodał, że jeśli chodzi o koszty to nie jest to akcja droga 

w porównaniu do całego systemu, który zamyka się kwotą ponad 16 mln zł. Jest to wydatek 

kilkudziesięciu tysięcy zł. Miasto musi mobilizować mieszkańców i uświadamiać o 

konieczności segregacji odpadów.  

Podkreślił, że to, że odpady są segregowane i dostarczone do PGO nie oznacza, że zostały 

poddane recyklingowi. Odpady te muszą trafić do ostatecznego recyklera, który te odpady 

przetworzy i materiał trafi z powrotem na rynek. Recykler kwalifikuje również źródło 

pochodzenia odpadów.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Roczna analiza stanu gospodarki 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta Suwałki za 2023 rok, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski. 

 

Jarosław Schabieński – Przewodniczący Komisji powiedział, że otrzymał pismo od 

Prezydenta Miasta Suwałk z prośbą o wyznaczenie przedstawiciela radnych do pracy w 

komisji weryfikacyjnej dot. wniosków w ramach programu „Ograniczanie niskiej emisji na 

terenie Gminy Miasta Suwałki”. 

 

Członkowie Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony Środowiska wyznaczyli radnego 

Przemysława Turowskiego.   

 

Następnie Jarosław Schabieński – Przewodniczący Komisji wspomniał, że wpłynęła petycja 

w sprawie uhonorowania rodziny Lelewiczów poprzez nadanie jej imienia placowi, rondu, 

parkowi lub skwerowi. Jak powiedział, został poproszony przez Przewodniczącego Komisji 
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Skarg, Wniosków i Petycji o opinię w tej sprawie. Zapowiedział, aby Komisja zapoznała się z 

petycją i temat zostanie poruszony na posiedzeniu Komisji w czerwcu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydenta Miasta powiedział, że trwają procedury związane z 

Budżetem Obywatelskim na przyszły rok. Zgłoszone projekty są weryfikowane przez komisję 

powołaną do tych celów. Jak powiedział są wnioski, które dotyczą terenów zielonych. Na 

takie cele są obecnie fundusze z UE, więc jest sugestia, aby wnioskodawcy wycofali swoje 

projekty z SBO a zostaną one wykonane z udziałem środków zewnętrznych.  

Wspomniał również o projektach, które nie zostały zakwalifikowane i z jakich powodów.  

Następnie Prezydent Miasta powiedział o wniosku, który jego zdaniem nie spełnia kryterium 

otwartości o ogólnodostępności, czyli zakup profesjonalnego ciągnika do konserwacji boisk 

latem i zimą. Jak zaznaczył, sprzęt taki na pewno jest potrzebny, ale niekoniecznie zakup 

powinien być finansowany z SBO. Zapytał radnych o zdanie w tym temacie. 

  

Radni Karol Korneluk i Jarosław Schabienski zgodzili się z Prezydentem Miasta, że 

projekt ten nie spełnia wymogów ogólnodostępności. 

 

Tadeusz Czerwiecki poprosił w imieniu mieszkańców o usunięcie suchych gałęzi z terenu 

zielonego, który jest za Nadleśnictwem. 

 

Jarosław Schabieński poprosił w imieniu mieszkańców o ustawienie większej liczby tzw. 

„kaczkomatów”.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że jeśli chodzi o suche gałęzie temat 

zostanie sprawdzony, natomiast w kwestii „kaczkomatów” trzeba będzie wystąpić do firmy, 

która się tym zajmuje.  

 

Następnie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wspomniał jeszcze o dyskusji, która 

odbyła się podczas posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki odnośnie budowy 

pomnika Aleksandry Piłsudskiej, gdzie został poproszony o przedstawienie umów 

związanych z tym projektem. Dokumenty zostały przekazane Prezydentowi Miasta i zostaną 

przeanalizowane pod względem prawnym.  Do tematu trzeba będzie z pewnością wrócić.   

 

Więcej wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy  

w dyskusji oraz zakończył posiedzenie Komisji.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Jarosław Schabieński 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


